

August 7, 2020

General Strike Announced for Port of Montreal Starting August 10th

Dear Valued Customer,

Please note that The Maritime Employers Association (MEA) has announced that the longshoremen's union (CUPE, the Canadian Union of Public Employees) will begin an indefinite general strike that will take place at the Port of Montreal next week, beginning Monday August 10th at 7h00 local time.

MGTP (Montreal Gateway Terminals Partnership, operators of the CAST and Racine terminals at the Port of Montreal) have announced the following:

- Export for the Toronto Express will be received no later than 10h00 today (deadline has passed)
- Trucking will be open until 22h30 today, Friday August 7th
- The terminal will be closed to truck activity this weekend
- Effective Monday August 10th, all terminal operations, trucking included, will be closed until further notice.

Carriers have begun diverting vessels to avoid the imminent shutdown at the Port of Montreal:

- **OOCL Belgium 09W31 / 09E33:**
Will now divert to PSA Terminal at Halifax, Nova-Scotia. ETA is 15th August 08:00.
- **Genoa Express 42W30 / 43E33:**
Will now divert to Ceres Terminal at Halifax, Nova-Scotia. ETA is 16th August 15:00
- **Maersk Palermo:**
Will call Halifax on Monday, August 10th to discharge all cargo and load any exports that are available. Any cargo not currently gated into CAST terminal will be updated to the Maersk Patras.
- **Detroit Express:**
Will call DP World Saint John in New Brunswick on Saturday, August 8 to discharge all cargo. Due to time constraints for rail connection we do not expect to load exports on the Detroit. Any cargo not currently gated into Racine terminal will be updated to the Maersk Patras.
- **Maersk Patras:**
Will call DP World Saint John in New Brunswick on Friday, August 14 to discharge Montreal cargo and load any exports from the Palermo, Detroit and Patras that can be made available. Receiving window August 7th – August 12th. Vessel will continue to Halifax ETA August 16.

It is expected that other vessels yet to be announced will also be impacted by this labour disruption.

Thank you for being our Valued Customer. If you have any questions, please do not hesitate to contact your C.H. Robinson commercial representative for further information.

Sincerely,
C.H. Robinson

Our information is compiled from a number of sources that to the best of our knowledge are accurate and correct. It is always the intent of our company to present accurate information. C.H. Robinson accepts no liability or responsibility for the information published herein.



Grève générale à compter du 10 août au Port de Montréal

Cher client,

Veillez noter que l'Association des employeurs maritimes (AEM) a annoncé que le Syndicat des débardeurs (le Syndicat canadien de la fonction publique ou SCFP) lancera une grève générale illimitée la semaine prochaine au Port de Montréal. La grève débutera le lundi 10 août à 7 h (heure locale).

La STMG (Société terminaux Montréal Gateway, exploitant les terminaux CAST et Racine au Port de Montréal) a annoncé les points suivants :

- les exportations pour le Toronto Express devront être reçues au plus tard à 10 h aujourd'hui (le délai est écoulé);
- le transport routier sera fonctionnel jusqu'à 22 h 30 le vendredi 7 août;
- les camions ne pourront pas circuler dans le terminal cette fin de semaine;
- à compter du lundi 10 août, toutes les opérations au terminal, y compris le transport routier, seront suspendues jusqu'à nouvel ordre.

Les transporteurs ont commencé à détourner des navires afin d'éviter la fermeture imminente au Port de Montréal :

- **OOCL Belgium 09W31 / 09E33 :**
Sera détourné au Terminal PSA d'Halifax, en Nouvelle-Écosse. Son arrivée est prévue pour le 15 août, à 8 h.
- **Genoa Express 42W30 / 43E33 :**
Sera détourné au Terminal Ceres d'Halifax, en Nouvelle-Écosse. Son arrivée est prévue pour le dimanche 16 août, à 15 h.
- **Maersk Palermo :**
Fera escale à Halifax le lundi 10 août pour décharger toutes ses marchandises et charger les exportations disponibles. Les marchandises qui ne sont pas actuellement au terminal CAST seront transportées par le Maersk Patras.
- **Detroit Express :**
Fera escale au terminal DP World à Saint John, au Nouveau-Brunswick, le samedi 8 août pour décharger toutes ses marchandises. En raison des contraintes de temps pour effectuer la correspondance ferroviaire, nous ne croyons pas avoir le temps de charger des exportations à bord du Detroit. Les marchandises qui ne sont pas actuellement au terminal Racine seront transportées par le Maersk Patras.
- **Maersk Patras :**
Fera escale au terminal DP World à Saint John, au Nouveau-Brunswick, le vendredi 14 août pour décharger les marchandises de Montréal et charger les exportations disponibles du Palermo, du Detroit et du Patras. La fenêtre de réception est du 7 août au 12 août. Le navire poursuivra sa route vers Halifax et son arrivée est prévue pour le 16 août.

D'autres navires seront probablement touchés par cet arrêt de travail.

Our information is compiled from a number of sources that to the best of our knowledge are accurate and correct. It is always the intent of our company to present accurate information. C.H. Robinson accepts no liability or responsibility for the information published herein.



Nous vous remercions de votre loyauté. Si vous avez des questions, n'hésitez pas à communiquer avec votre représentant commercial C.H. Robinson pour en savoir plus.

Cordialement,
C.H. Robinson

Our information is compiled from a number of sources that to the best of our knowledge are accurate and correct. It is always the intent of our company to present accurate information. C.H. Robinson accepts no liability or responsibility for the information published herein.

